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Vážení spoluobčané a čtenáři našeho časopisu, 
 
úvodem svého příspěvku bych vás rád seznámil s výsledky hospodaření obce za leden až  
květen 2014 - vybrané údaje uzávěrky k 31. 05. 2014 (hodnota v % představuje velikost 
plnění ze stanoveného plánu rozpočtu na r. 2014 včetně jeho schválené změny).  

Máte-li zájem o zveřejnění 
příspěvku ve zpravodaji, 
kontaktujte níže uvedenou 
redakční radu. Vaše pří-
spěvky  prosím dodávejte 
nejlépe v elektronické 
podobě. Má-li kdokoli 
z občanů Pusté Polomi 
zájem na spolupráci při 
tvorbě ZPRAVODAJE, je 
vítán. Máte-li připomínky, 
náměty, rady a doporučení 
– velmi rádi si je vyslech-
neme.  
 
Redakční rada: 
Mgr. Vlastimil Hrádek    
hradek.v@seznam.cz    
RNDr. Ji ří Čech               
jiri.cech@arcelormittal.com  
Mgr. Irena Čechová                
cechova.irena@seznam.cz   
Jitka Havrlantová            
havrlantovajitka@seznam.cz    
Václav Hrbá č                  
udrzba@pustapolom.cz  

Pokud se zpravodaj ne-
dostane k Vám dom ů, 
můžete si jej vyzvednout 
na OÚ v Pusté Polomi. 
Uzávěrka dalšího čísla 
bude 15. 9. 2014 

Příjmy obce k 31. 05.2014     9,247 mil. Kč (46%) 
Z toho nejvýznamnější příjmy:  
-  příjmy z rozpočtového určení daní (RUD)                                      8,145 mil. Kč (41%) 
-  příjmy z daně z nemovitostí                                                           0,026 mil. Kč (4%) 
Výdaje obce k 31. 05. 2014     8,145 mil. Kč (31%) 
Pohledávky obce za občany – poplatky      9,966 tis. Kč                  
Pohledávky obce za odběrateli  – vydané faktury    73,915 tis. Kč 
Závazky obce do lhůty splatnosti       33,831 tis. Kč 
Stav na běžných účtech obce k 02. 06. 2014: 

ČS, a.s. 4,797 mil. Kč 
ČNB, a.s. 0,728 mil. Kč 
ČSOB, a.s.      38,7 tis. Kč 
ČS, a.s. – sociální fond        1,0 tis. Kč 

Úvěr obce u ČSOB, a.s. ve výši 
3,0 mil. Kč, který je celkovou 
spoluúčastí obce na financování 
výstavby I. etapy ČOV a kanaliza-
ce, splácí obec od 31. 10. 2013 po 
dobu 10 let splátkami ve výši 28 
tis. Kč měsíčně. 
Zůstatek tohoto úvěru k zaplace-
ní v pravidelných měsíčních splát-
kách u ČSOB, a.s. k 31. 05. 2014 
činí 2,804 mil. Kč (95%). 

 
Jaký byl dopad změny příjmů 
obce z rozpočtového určení 
daní (RUD) v roce 2013 
Níže uvádím tabulku, která srov-
nává nárůst příjmů obce z RUD 
v roce 2013 oproti roku 2012. 
Zde musíme vyzvednout několi-
kaleté úsilí hnutí Starostové a 
nezávislí za odstranění diskrimina-

ce malých obcí (zejména u těch 
s celkovým počtem 1000 až 2000 
obyvatel), kdy u velkých krajských 
měst byl příjem z RUD v r. 2012 
na 1 občana cca 5 x větší než na 
občana obce velikosti 1000 až 
2000 obyvatel, a vedení strany 
TOP 09, které dokázalo prosadit 
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ve vládě  změnu zákona o RUD, která za-
čala platit od 01. 01. 2013.     
 
Uvolnění průtoku kanalizačního po-
trubí  
Chtěl bych zde opět zdůraznit významnou 
a nezastupitelnou úlohu jednotky sboru 
dobrovolných hasičů pro zajištění funkč-
nosti technické infrastruktury obce, tento-
krát při zjištění místa ucpaného potrubí 
kanalizace v oblasti u chaty „Mexiko“ na 
východní straně obce. Díky technické vyba-
venosti CAS bylo možno lokalizovat 
s přesností do 0,5m ucpané místo 
v potrubí veřejné kanalizace. Následoval 
výkop zeminy pro odkrytí kanalizačního 
potrubí do hloubky cca 3m, vyjmutí dílce 
potrubí, vyčištění potrubí, zpětná montáž 
vyjmutého dílce a zásyp potrubí. Chtěl 
bych zde poděkovat celé realizační skupině, 
která poruchu odstranila.  Pod vedením 

pana Miloše Kupky zde pracovali pánové 
Jiří Walder, František Vaněk a Václav Ko-
zyk. Průběh těchto prací zachycují následné 
fotografie.        
 
Zdá se, že dosloužil 
Ptáte se, kdo. Náš obecní traktor ZETOR 
4011 se letos dožívá 50 let zapojení do 
pracovního procesu. Vystřídal pár majitelů 
a skončil trvale v dresu a majetnictví obce 
Pustá Polom. Obec vzhledem ke stáří to-
hoto pracovního prostředku hledá jeho 
náhradu s větší výkonností a vyšší funkč-
ností. Obec rozeslala zadávací dokumentaci 
na 6 potenciálních dodavatelů a zveřejnila 
na portálu veřejného zadavatele v souladu 
se zákonem o veřejných zakázkách. Oteví-
rání obálek s nabídkami a vyhodnocení 
podaných nabídek proběhne 11. 06. 2014.    
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Starosta Ing. Miroslav Hrabovský 553 666 955 starosta@pustapolom.cz  

Místostarosta Ing. Vít Čerbák  mistostarosta@pustapolom.cz  

Sekretariát Hana Tietzová 553 666 951 urad@pustapolom.cz  

Matrika Jana Kotalová 553 666 952 matrika@pustapolom.cz  

Účetní Michaela Haasová 553666957 ucetni@pustapolom.cz  

Vedoucí údržby Václav Hrbáč 553 666 958 udrzba@pustapolom.cz  

Stavební úřad Ilona Murinová  553 666 956 stavebni@pustapolom.cz  

Stavební úřad Bc. Aleš Onderka 553 666 953 stavebni@pustapolom.cz  

Vedoucí ČOV Miloš Kupka 553 666 958 vedoucicov@pustapolom.cz  

Výběr poplatků Hana Pausová 553666950  

Co dělá obec pro zvýšení dopravní 
bezpečnosti  
Zde bych chtěl poděkovat majitelům po-
zemků v sousedství nejnebezpečnějšího 
přechodu pro chodce, na křižovatce kraj-
ských cest ulic Slezská a Kyjovická, paní 
Ludmile Liché a panu Romanu Lichému, za 
jejich ochotu odprodat část svých pozemků 
obci. Tento odprodej umožní posun oplo-
cení, který dosud bránil řidičům přijíždějí-
cím k přechodu pro chodce ve výhledu na 
přechod v dostatečné vzdálenosti, aby 
mohli reagovat včas na osoby na tomto 
přechodu. Realizace tohoto záměru je 
odvislá mimo jiné i od získání stavebního 
povolení k souvisejícím pracím jako je pře-
ložka trasy vodovodního řadu (majetek 
SmVaK), která jde přes pozemky dnešních 
majitelů, a dalším opatřením. Dalším kro-
kem pro zvýšení bezpečnosti chodců při-
cházejících k této křižovatce, je záměr na 
rozšíření dnešního pouze 90 cm širokého 
chodníku podél Kyjovické ulice mezi zmi-
ňovanou křižovatkou a křižovatkou s ulicí 
Lípovou, na šířku 1,9 metru a posun kraj-
ské silnice, ulice Kyjovická  v tomto úseku 
o 1m. Tento záměr obec zapracovala do 
objednávky u projekční společnosti UDI-
MO s.r.o. na zpracování studie na zvýšení 
dopravní bezpečnosti v obci. 
 
Budou občané naší obce mít možnost 
ukládat stavební suť v rámci terén-
ních úprav bývalé skládky domovních 
odpadů i po roce 2018?   
Do 31. 12. 2018 má obec rozhodnutím 
Odboru ŽP, MM Opavy vydané povolení 
k provádění terénních úprav bývalé skládky 
pevného domovního odpadu návozem 
stavební suti prosté od nebezpečných látek 
od nemovitostí našich občanů. Kapacita 
současných pozemků ve vlastnictví obce, 
na které je vydáno výše zmíněné povolení, 
dle mého názoru bude k tomuto termínu 
sotva stačit. Obec se proto snaží odkoupit 
další pozemky, které navazují na současné 
pozemky. Bohužel však z pěti vytypovaných 
pozemků, které jsou dnes zarostlé náleto-
vými dřevinami a téměř nepřístupné, pro-
dali obci své pozemky pouze tři majitelé a 

to parc. č. 1226/42, parc. č. 1226/40 a 
parc. č. 1226/6. Majitelé pozemků parc. č. 
1226/41 a parc. č. 1226/7 odmítají své 
pozemky prodat. Jeden požaduje cenu za 
1m2 dvakrát větší než cena za kterou již 
prodali obci zmiňovaní tři majitelé, a dru-
hý majitel odmítá prodat svou parcelu 
obci pro averzi vůči současnému starosto-
vi. Za těchto okolností musím konstato-
vat, že záměr řešit přípravu nových terén-
ních úprav bývalé skládky je nemožný, a 
občané se musí připravit na skutečnost, že 
po roce 2018 budou muset vyvážet sta-
vební suť jinam, např. na skládku do Chle-
bičova za podstatně vyšší náklady oproti 
dřívějšímu stavu. 
  
Rozšíření technické výbavy cisterno-
vé automobilové stříkačky (CAS) 
Obec Pustá Polom získala v 04/2014 
z rozpočtu MSK finanční dotaci ve výši 
85 000,- Kč na pořízení lanového navijáku 
s tahem v laně 5 tun, který je zabudován 
do předního nárazníku cisternové auto-

mobilové stříkačky Tatra 815 (viz foto). 
Jednotka sboru dobrovolných hasičů tak 
významně vylepšuje technické možností 
této CAS pro vyprošťování havarovaných 
vozidel apod.   
 
Závěrem přeji našim školákům příjemné 
prožití letních prázdnin a ostatním obča-
nům pěknou letní dovolenou. 
 

 Ing. Miroslav Hrabovský 

Výsledky voleb do Evropského parlamentu konané  
 dne 23. a 24. května 2014 

Celkový počet voličů:   1182 
Vydané úřední obálky:                                   211 
Počet platných hlasů:     207   
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Vesnické sportovní hry 

VESNICKÉ SPORTOVNÍ HRY 
2014 
 
 Tak jako v předešlých šesti 
letech, tak i letos se naše obec účastní 
Vesnických sportovních her (dříve Ves-
nické olympiády, ale tento název byl 
bohužel zakázán). Do dnešního dne 
proběhlo 5 soutěžních disciplín: 
V sobotu 18.1.2014 se uskutečnila první 
soutěž letošního roku, a to 
sálová kopaná. Pořadatelem 
byla Dolní Lhota. Turnaje se 
zúčastnilo všech 10 obcí a 
navíc jsme přivítali nováčka z 
Kyjovic. Naši borci se však v 
této, pro nás poměrně silné 
disciplíně, umístili bohužel až 
na 8. pozici, ale i tak dovezli 
pěkné 3 body. 
Jako další soutěž následovaly 
22.2.2014 v kuželně v Dobroslavicích 
dráhové kuželky. Pořadatelství se ujali 
zástupci Kyjovic, kteří zvládli soutěž na 
výbornou, přestože to byla jejich premi-
éra. Naneštěstí se v naší obci s téměř 
1500 obyvateli nenašel nikdo, kdo by 
nás zastupoval, a tudíž z této soutěže 
odcházíme bez bodu. 
 V tělocvičně v naší obci se 
22.3.2014 uskutečnil turnaj ve stolním 
tenise. Námi již poněkolikáté pořádaná 
soutěž byla organizačně velmi dobře 
zvládnutá, kaňkou však zůstává pouze 
jediný soutěžící za naši obec - tímto 
děkujeme jedinému letošnímu odvážlivci 
Martinu Schubertovi, který pro nás 
vybojoval krásné 2 body! Pravdou však 
je, že drtivá většina hráčů hraje závodně 

a je to na jejich výkonech znát. Velké po-
děkování patří také všem pořadatelům a 
Petru Čišeckému za zajištění dopravy 
vypůjčených stolů z Vřesiny a zpět. 
 Letošní ročník soutěže v bad-
mintonu, jehož pořadatelem byla obec 
Plesná, proběhl hladce a soutěž nepostrá-
dala kvalitu ani napětí. Přes poměrně vel-
kou popularitu tohoto sportu se opět 
nenašel nikdo kdo by za naši obec zabojo-

val. 
 Zatím poslední disci-
plínou byl přespolní běh, který 
se uskutečnil 3. 5. 2014, jeho 
pořadatelem byla obec Těškovi-
ce. Zúčastnili se ho běžci z devíti 
obcí, chyběla pouze Vřesina. V 
této disciplíně jsme skončili o 
poznání lépe, a to na 3. místě a 
připsali jsme si 8 bodů do celko-
vého hodnocení, díky borcům: 

Jiřímu Čechovi (3. místo), Josefu Brunovi 
(14. místo) a Víťovi Dulanskému 
(25.místo). 
 Po 5 soutěžních disciplínách má 
naše obec celkem 13 bodů a patří jí zatím 
nepříliš lichotivé 10. místo v celkovém 
hodnocení. V nejbližší době nás ale čekají 
naše tradičně silné disciplíny: volejbal ve 
Vřesině 7.6.2014 a nohejbal v Horní Lhotě 
21.6.2014. Tak doufejme, že naše družstva 
zabojují,  a držme jim palce. 
 Závěrem bych dodal, že soutěží-
cím v tomto meziobecním klání se může 
stát každý, kdo má trvalé bydliště v Pusté 
Polomi a nechybí mu odvaha a chuť soutě-
žit! 
 
Ondřej Pracný 
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    Vážení spoluobčané, 
 
ačkoliv nejsem obča-
nem Pusté Polomi, 
vzhledem k tomu, že 
zde působím již od 
roku 1988, mi toto 
oslovení dovolte. 
     Ve své poznámce 
bych Vás chtěl sezná-
mit s některými zásadními změnami, kte-
ré se za poslední roky v českém zdravot-
nictví udály. 
       Jako nejdůležitější změnu vnímám to, 
že je mnohem větší důraz kladen na pre-
venci nemocí. Ta je nakonec vždy levnější 
něž léčba závažného onemocnění. V sou-
časné době probíhá několik preventivních 
programů : 
1. prevence nádorů tlustého stře-
va, a to od věku 50 let ve dvouletých 
intervalech 

Poznámka praktického lékaře ... 

2. u žen prevence nádorů prsu, a 
to od věku 45 let také ve dvouletých 
intervalech 
3. pravidelné sledování hladiny 
cholesterolu a tuků v krvi v desetiletých 
intervalech 
4. pravidelné sledování hladiny cuk-

ru v krvi od 40 let věku ve dvou-
letých intervalech 

 
 Od letošního roku začaly již 
samy zdravotní pojišťovny obesílat své 
klienty, kteří  nemají udělána příslušná 
preventivní vyšetření, aby se dostavili ke 
svému lékaři a vyšetření podstoupili. 
 
       Apeluji proto na všechny z Vás, kteří 
nemáte preventívní vyšetření uděláno, 
abyste to napravili. 
Obzvláště pak občané od šedesáti let a 
výše. 
 

       Je zde poměrně velká skupina hlavně 
mužů, kteří jsou již v důchodu a svého 
lékaře mají ještě stále tam,  kde dříve 
pracovali. Protože by nyní museli za ním 
cestovat většinou do Ostravy, tak pre-
ventivní vyšetření podceňují. O tom, že 
tomu tak je,  nás přesvědčují některá 
nečekaná úmrtí, jichž jsme mohli být v 
průběhu posledních let v Pusté Polomi 
svědky.   
       Znovu apeluji na všechny z Vás, 
kterých se to týká – nepodceňujte péči o 
své zdraví. Ti z Vás, kteří již nepracují a 
mají lékaře stále v místě  dřívějšího pra-
coviště se mohou zaregistrovat v naší 
ambulanci a mít tak lékařskou péči kaž-
dodenně  bez nutnosti někam cestovat. 
Jsem tu pro Vás se setřičkou Aničkou k 
dispozici v krásně zrekonstruovaném 
zdravotním středisku. 

                                                         
MUDr. Pavel Mucha 

Klub seniorů ... 

Činnost Klubu důchodců 
 Nastává léto a s ním přichází 
čas, kdy podávám zprávu o činnosti naše-
ho klubu. Uplynulé měsíce byly bohaté už 
tím, že jsme měli taneční vystoupení 
nejen na naší výroční členské schůzi, ale i 
na schůzi „zahrádkářů“. Myslím si, že 
jsme naším tanečním číslem všechny po-
bavily a že i zahrádkáři byli s námi spoko-
jeni. 

Jako každý rok, tak i letos v březnu jsme 
oslavili naše „Josefy“. Tradičně jsme se 
sešli v hojném počtu, jubilantům jsme 
společně popřáli a předali jim malý dárek. 
Také jsme oslavili narozeniny pana Josefa 
Vaňka (Lojzy J).  

Navštívili jsme naši jubilantku paní Aničku 
Hendrychovou, která v dubnu oslavila 
kulaté narozeniny. Bylo to trošku smutné 
setkání, všem nám chyběl pan Karel. Pan 
Karel Hendrych se zajímal o Klub dů-
chodců do poslední chvíle, byl naším 
dlouholetým předsedou, uměl vždy nejen 
poradit, ale i pobavit. 

16. dubna jsme podnikli nákupní zájezd 
do Těšína. Tam nás však zklamal malý 
počet stánků. V měsíci dubnu jsme měli 
14 oslavenců, proto jsme se sešli 
v hasičárně a vše společně oslavili. Osla-
vencům jsem nechala zahrát písničku 
v ostravském rozhlase.  

28. dubna jsme se zúčastnili oslav osvo-
bození obce u pomníku padlých hrdinů. 
Na 9. května jsme zorganizovali brigádu 
před obecním úřadem a na parkovišti pod 

kostelem. Sešlo se nás sedmnáct. Člen 
našeho klubu pan Doboš nás mile překva-
pil tím, že svým traktorkem odvezl vše-
chen odpad na skládku.  

I letos jsme se mohli těšit z pozvání do 
mateřské školy ke Dni matek. Děti nám 
připravily pod vedením svých učitelek 
krásné vystoupení, za které jim velmi 
děkujeme. Setkání s dětmi je pro nás vždy 
nevšední zážitek, proto upřímně děkuji 
paní učitelce Vlastě Kozelské za toto 
pozvání.  

Další naší velkou akcí byl Den matek. 
Tento svátek jsme oslavili společně 
s jubilanty naší obce 13. května 
v restauraci U Krčmářů. Vždy nás velmi 
potěší vystoupení dětí ze základní školy, 
které předaly maminkám a babičkám 
kytičku. Se svým programem jsme vy-
stoupily i my – členky našeho klubu. Na-
konec nám všem zahrál akordeonový 
orchestr. Program byl bohatý, myslím si, 
že se akce vydařila a že i jubilanti byli 
spokojeni. U této příležitosti bych chtěla 
poděkovat obětavé paní učitelce Ireně 
Čechové, která každý týden chodí mezi 
nás, ochotně nám radí a pomáhá při na-
cvičování našich vystoupení. Také děkuji 
Jarku Pavlíčkovi za to, že nám umožní 
realizovat naše aktivity v sále jeho restau-
race. 

Dne 14. května jsme uskutečnili zájezd do 
arboreta Nový Dvůr. Až na počasí, které 
se nedá bohužel naplánovat, se zájezd 
vydařil. 

Na 1. června byly naplánované naše oblí-
bené snošky, ale z důvodu nepříznivého 
počasí byly zrušeny. Akce proběhne 
v nejbližším volném termínu. 

 Před námi je ještě Den obce 22. 
června a pak už budou prázdniny. Proto 
přeji všem dětem pěkné prožití prázdnin 
a ostatním spoluobčanům krásnou dovo-
lenou. 

Za Klub důchodců Jarka Stankociová 
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Žáci základní školy na dobových 
fotografiích …. 
 
 Závěr školního roku…. kdo 
z žáků by se netěšil. Zvláště, když zkou-
šení z nabytých znalostí je minulostí a 

POZVÁNÍ NA KNĚŽSKÉ SVĚCENÍ A PRIMIČNÍ MŠI SVATOU 
 
Milí přátelé! 
Nestává se příliš často, že by byl někdo z obce vysvěcen na kněze. V Pusté Polo-
mi tuto mimořádnou událost budeme moci prožít.  
 Potkávali jsme se na ulici, ve škole, v autobuse… a nyní bych byl rád, 
kdybychom se potkali zase. Srdečně vás zvu na svou první mši svatou, tzv. primi-
ci, která se uskuteční 12. července od 14:00 hod. v kostele sv. Martina. Je to sku-
tečně významná událost, proto přijede mnoho lidí z blízkého i dalekého okolí. 
Doufám, že jim ukážeme přívětivou tvář občanů Pusté Polomi a že se nenecháme 
zahanbit a přijdeme také. 
 Těším se na setkání s vámi! Bližší informace můžete najít na 
www.primice.cz/jakub. 

Farnost Pustá Polom 

Zaradoval jsem se, když mi řekli,  
do domu Hospodinova půjdeme! 

 Žl 122,1 

Přijměte pozvání do domu Hospodinova, kde přijmu z rukou otce biskupa  
Františka Václava Lobkowicze SVÁTOST KNĚŽSTVÍ. 
Slavnost se uskuteční v sobotu 28. června 2014  od 9:30 v katedrále  
Božského Spasitele v Ostravě. 

DĚKOVNÁ POBOŽNOST spojená s udělováním novokněžského požehnání 
bude stejný den odpoledne od 16:30 v kostele sv. Martina v Pusté Polomi.  

Vděčnost za všechny přijaté dary chci vyjádřit slavením PRIMIČNÍ MŠE SVATÉ v sobotu  12. července 2014  
od 14:00 v kostele sv. Martina  v Pusté Polomi.  

Z dávných časů  naší obce     

klasifikace je uzavřená. Panuje uvolněnější 
nálada a vlastně se čeká už jenom na 
vysvědčení. Opakovanou zvyklostí 
s končícím školním rokem 
je pořízení společné památeční fotografie. 
Byl jsem až překvapen, jak bohatý je to 

historický materiál.  Fotky dětí ze škol-
ních let jsou prakticky v každé rodině. 
Kdybychom uvažovali takové fotografie 
někde vystavit, byla by jich doslova celá 
galérie. 
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 P r a v d ě p o d o b n ě  j e d n a 
z nejstarších společných foto byla poříze-
na ještě před rokem 1919, tedy „za Ra-
kouska“. Uprostřed, spolu se školáky sedí 
pan řídící učitel Fr. Černín. 
Ten právě v uvedeném roce 1919 ukončil 

dlouholetou kariéru řídícího učitele a 
odstěhoval se do svých rodných Řečkovic 
u Brna.  
 Druhá společná fotografie byla 
pořízena v roce 1957.Jsou na ni žákyně a 
žáci 4.třídy ZŠ,ročník 1947. V té době 

Horní řada zleva: 
Zd. Gurová, M. Juchelková, E. Plachká, P. Havrlantová,M. Stříž, M. Hruzíková, A. Kryštof, J. Najvert,M.Poltierová, Vl. Najvert, R. Ma-
cháčová, Bl. Molková 
Prostřední řada zleva: 
E. Široká, L. Kadulová, V. Raška, J. Sedláček, tř.učitelka, O.Čerbák, P.Lichý, H. Skupina, Vl. Tížková 
Sedící zleva: 
L. Vavrečková, D. Benová, R. Krčmářová, Fr. Grussmannová, Zd. Vavrečková, Zd. Krejčí, V. Gelnarová, A. Vavrečková, M. Vaverko-
vá 
Tabulku drží (zleva) J. Býma a Zd. Tížek 

školáci prvních až čtvrtých tříd navště-
vovali školu v budově dnešního Domu 
zvl. určení, kdysi běžně užívaný název 
„V klášteře“. 
 

Jozef Sedláček.  

Zahrádkář radí, informuje ... 
 Obecně se traduje,že každý rok 
bývá jiný. Popravdě řečeno, je tomu tak. Po 
letošní zimě, máme-li to zimou nazvat, se 
jevil počátkem jara značný vodní deficit. Až 
jsem trpěl obavou z nastávajícího sucha. 
Když se vám práší od rýče, tak to nevěští 
nic dobrého. Zkušeným zahradníkem jsem 
byl však opakovaně uklidňován - ta vláha 
ještě příjde, neboj se! A vláha opravdu 
přišla. Jen za květen letošního roku spadlo 
v Pusté Polomi cca160 mm dešťových 
srážek (měřeno na ulici Opavská amatér-
ským způsobem). A to je za měsíc celkem 
slušná dávka. Teplá zima nám způsobila 
ještě jeden problém. V zahradách možno 

pozorovat, větší množství škůdců a cho-
rob než v jiných letech. Výskyt mšic se 
pozná na dálku podle deformovaných 
výhonů a svinutých listů. A těch letos je! 
S blížícím se letním obdobím se určitě 
potkáme se sviluškami i různými druhy 
housenek. 
 Jak na ně? Za dobrou radu bych 
považovat to, že s prevencí je důležité 
začít včas! Přípravků je celkem dost a 
předpokládám, že každý zahrádkář již 
nějaké zkušenosti má. V nejhorším přípa-
dě vám při koupi prodavač poradí.  
 Ještě je tady jeden pro-
blém,který nás poslední léta trápí. V loň-

ském roce byly hrušně silně napadeny rzí. 
Tato choroba  se zpočátku projevuje reza-
vými skvrnami na listech, následně vznikají 
puchýře. A bohužel, při masívním napade-
ní jsou poškozeny jak plody,tak i dřevo 
stromu. Zjistilo se, že na vině jsou jalovce. 
Tyto jsou hostitelem pro tuto houbu. 
Pokud v zahradě jalovec máte (třeba jalo-
vec chvojku, nebo jalovec čínský), stoji 
zato si je prohlédnout,zda nemají zduřelé, 
až dvojnásobně silné výhony. Z těch se za 
sucha práší a za mokra vytéká hnědý sliz.          
Je to rez hrušková. Jediná ochrana je jejich 
spálení, neboť časem odumřou a jejich 
výtrusy jsou zanášeny do vzdálenosti až 



Starosta Ing. Miroslav Hrabovský 553 666 955 starosta@pustapolom.cz  

Místostarosta Ing. Vít Čerbák  mistostarosta@pustapolom.cz  

Sekretariát Hana Pausová 553 666 951 urad@pustapolom.cz  

Matrika Jana Kotalová 553 666 952 matrika@pustapolom.cz  

Účetní Michaela Haasová 553666957 ucetni@pustapolom.cz  

Vedoucí údržby Václav Hrbáč 553 666 958 udrzba@pustapolom.cz  

Stavební úřad Ilona Murinová  553 666 956 stavebni@pustapolom.cz  

Stavební úřad Bc. Aleš Onderka 553 666 953 stavebni@pustapolom.cz  
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200 metrů a napadají právě hrušně. Pre-
ventivně můžeme hrušně ošetřit příprav-
ky Topas, Taland,nebo Disens. 
 Milí čtenáři,v březnovém čísle 
našeho Zpravodaje jsme se pokusili věno-
vat jednomu tématu, švestkám. Tentokrát 
bych se rád zmínil o neprávem opomíjené 
kořenové zelenině, která se jmenuje Hadí 
mord španělský. Že nevíte, o co se jedná?
Jinak řečeno,,je to ČERNÝ KOŘEN. 
Jedná se o velmi výživnou a hodnotnou 
zeleninu, jež obsahuje tzv. inulin. Koho 
trápí cukrovka, doporučuji konzumovat v 

popř. na jaře. Ale pozor! Při sklizni musíme 
podél řádku vykopat rýhu a kořeny opatrně 
vyvracet do rýhy. Je velmi křehký a snadno 
se láme. Po poranění vytéká bílá šťáva,má 
chuť po jádrech vlašských ořechů. Skladuje 
se ve vlhkém písku (jako mrkev). Velmi 
kvalitní odrůdou je "Libochovický". Tak 
co,zkusíte ho vypěstovat? Vřele doporučuji. 
 

Váš zahrádkář.  

různých úpravách, třeba jako chřest
(špargle). Černý kořen není náročný na 
klimatické podmínky. Vyžaduje hluboko 
propracovanou hlinitopísčitou půdu s 
dávkou humusu. Škodí mu kyselá půda a 
čerstvý hnůj. Má dlouhou vegetační do-
bu. Je třeba vysévat co nejdříve na jaře. 
Pokud jsme to nestihli, dá se vysét i kon-
cem léta pro příští rok. Semena se vysé-
vají do řádků.Vzdálenost cca 25 cm od 
sebe. Vzešlé rostliny se vyjednotí asi na 5 
až 8 cm od sebe. Černý kořen je mra-
zuvzdorný, sklízíme pozdě na podzim, 

 Dobrovolní hasiči slaví letos 125 výročí od založe-
ní prvního hasičského spolku u nás v Pusté Polomi. Toto 
výročí chceme oslavit spolu se všemi občany a našimi příz-
nivci a proto se už od začátku letošního roku zabýváme jeho 
přípravou a zajišťujeme program, na který vás zveme v so-
botu 21 června. Podrobnosti jsou v tomto vydání. 
 Letošní jaro přišlo trochu později, přesto jsme 
nezaháleli a podařilo se nám dohnat zimní skluz. Se dvěma 
družstvy jsme se zúčastnili okrskové soutěže v Těškovicích, 
kde naši muži ve věkové kategorii nad 35 let byli první a 
mladší kategorie skončila na místě druhém hned za SDH 
Těškovice. 
 V letošním roce jsme se přihĺásili do okresní ligy 
veteránů a já chci věřit, že se zúčastníme maximálního počtu 
soutěží. 
 Naše zásahová jednotka je často volána k zásahům 
v našem okolí. Poslední zásahová akce byla u nás v obci, kde 
u místní školy začalo hořet osobní vozidlo. 
 V rámci našich oslav jsme provedli v sobotu 7. 
června instruktážní námětové cvičení na náš pečovatelský 
dům. Na nic jsme si nehráli. Všechny jednotky, které se ho 
zúčastnily, byly povolány přes integrovaný záchranný systém 
na č. 112 a po celou dobu byli přítomní diváci přes mikrofon 
podrobně informováni o jeho dění. Tento sobotní den jsme 

Kultura, akce …. 

Hasiči      

zakončili hasičským karnevalem. 
A na vás se už těšíme 21. června na hřišti místního sportklubu, kde 
v rámci dne obce oslavíme to naše půlkulaté výročí. 
 

Starosta SDH Zdeněk Štalmach. 
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Ukončení školního roku v letním 
kině - areál SDH Pustá Polom 

  
 Pro všechny školáky, poškoláky, 
záškoláky, studenty i ty, co toto martyri-
um mají dávno za sebou, si pro Vás agen-
tura Live Music Agency společně s kulturní 
komisí Pustá Polom připravila ukončení 
školního roku ve velkém stylu. Na areálu 
SDH po dva dny 27. - 28. června budete 
moci ZADARMO navštívit letní kino, 
které bude mít v Pusté Polomi premiéru. 

 Mnozí jistě pamatujete kino, 
které u nás fungovalo, tak aspoň takto 
budeme každoročně tradici promítání 
filmů v Pusté Polomi udržovat. 
Program bude čistě na Vás. 
V pátek od 22.00 jako první film uvedeme 
komedii (Pelíšky, nebo Okresní přebor), 
kterou si sami budete moci vybrat v hla-
sování na Facebookové události: 
w w w . f a c e b o o k . c o m /
e v e n t s / 8 3 8 8 6 9 5 3 9 4 7 4 3 6 7 / ?
ref_dashboard_filter=calendar . 

Poté Vám promítneme dokumentární hu-
dební film o kapele Kryštof - KRYŠTOF 
INZERÁT DVD TOUR 2013. 
V sobotu začínáme rovněž od 22.00 a bude-
te mít opět na výběr (Rivalové, nebo Křídla 
Vánoc) a celý filmový víkend zakončí velký 
d i s c o k a r n e v a l  a  D J  F l o c k . 
 
Občerstvení bude zajištěno po oba dny, 
bramborové placky, klobásy atd. 
 
Těšíte se? My ano :) 

Motofest 2014, aneb stává se nám 
z toho pěkná tradice... 
 
Po třech předchozích, velice úspěšných 
ročnících, kterých se zúčastnilo bezmála 
700 motorkářů a dalších 1500 návštěvní-
ků, je tady jeho letošní pokračování. Tedy 
stejné místo, stejný termín, ale zato pár 
novinek jako to, že např. začínáme už v 
pátek v 18.00, oficiálním pivem srazu bude 
Radegast, který dodá i velkokapacitní pivní 
stan Radegast pro 300 lidí s přímým výhle-
dem na hl. podium (nezmoknete), atd. 
Jako loni bude připraveno pro návštěvníky 
nové stanové městečko zdarma, velká 
nabídka alko, nealko i jídel mnoha druhů. 
Můžete se těšit na vyjížďku, letos po nové 
trase, mnoho soutěží o krásné ceny (např. 
Skůtr), ukázku Poledance, stript show, 
barmanskou show a samozřejmě na skvělé 
koncerty. Letošními taháky jsou legendární 
CITRON a Vilda ČOK s kapelou BYPASS, 
nová mladá krev DYMYTRY, až z Maďar-
ska k nám dorazí jeden z nejlepších evrop-
ských revivalů - RECKLESS ROSES - Guns 
N´ Roses, Brňenská TEZAURA s krásnou 
zpěvačkou, Opavské STARÉ PUŠKY, 
IRON MAIDEN Revival Vsetín, dříve na-

rozené jistě roztančí ABBA Cover Rock a 
nemůžeme opomenout LINKIN PARK 
tribute. Páteční program se ponese 
v duchu revivalových kapel. Moderovat 
bude stejně jako předchozí ročníky rocker 
a motorkář tělem i duší Radim Koziel. Na 
hlavním podiu bude lepší zvuk i světelná 
show, přehlídka tetovacího studia bekus 
Art Style, módní přehlídka spodního 
prádla, strip show a mnoho dalších akcí, 
které budeme průběžně na našem webu 
www.motofest.cz doplňovat. 
 Vstupenky budou v předprodeji 
od měsíce června za zvýhodněnou cenu 
do 28. srpna pouze za 200 Kč a na místě 
za 250 Kč na oba dny s parkováním moto-
rek a stanováním zdarma.  
 Předprodejní místa: Cukrárna u 
Magdy Pustá Polom, Infocentrum Bílovec, 
Sluna Opava, Info Ostrava.  
 
Pátek - 29. 8. 2014 
16.00 - 18.00 - Otevření areálu, sraz mo-
torkářů + ubytování  
18.00 - 20.00 - Abba cover rock 
(Kobeřice)  
21.00 - 22.30 - Reckless Roses (HU - Bu-
dapešť) Guns N´ Roses revival  

22.45 - 23.00 - Poledance 
23.30 - 00.30 - Linkin Park Tribute 
(Ostrava) 
00.30 - 02.00 - Rockotéka  
 
Sobota - 30. 8. 2014 
09.00 - 11.00 - Snídaně ZDARMA pro 
ubytované 
11.00 - 13.00 - Otevření areálu, sraz mo-
torkářů + ubytování  
14.00 - 15.30 - Spanilá jízda + vyjížďka- 
letos po nové trase!!!  
15.30 - 16.00 - Soutěže  
16.00 - 17.00 - Tezaura (Brno)  
17.10 - 17.30 - Barmanská show  
17.30 - 17.50 - Exhibice Krav Maga Opava  
18.00 - 19.00 - Staré Pušky (Opava)  
19.10 - 19.30 - Rambajz  
20.00 - 21.00 - Vilda ČOK a Bypass 
(Praha)  
21.00 - 21.15 - Fireshow  
21.15 - 21.30 - Vyhodnocení soutěží  
22.00 - 23.00 - Citron (Ostrava)  
23.10 - 23.20 - Ohňostroj  
23.20 - 23.30 - Losování vstupenek  
23.45 - 00.45 - Dymytry (Praha)  
01.10 - 01.20 - Strip show  
01.30 - 03.00 - Iron Maiden Revival (Vsetín) 

125. let založení SDH Pustá Polom a  
7. Den obce Pustá Polom 
 SDH Pustá Polom v tomto roce 
oslaví 125 let od svého založení. Díky 
tomuto krásnému výročí si Vás všechny 
dovolujeme co nejsrdečněji pozvat na 
oslavy, které jsou součástí 7. Dne obce 
Pustá Polom a uskuteční se na hřišti SC 
Pustá Polom v sobotu 21. 6. od 15.00.  
Oslavy jsme pojali ve velkém stylu, čemu 
odpovídá i program, na který se můžete 
těšit.  
PROGRAM: 
15.00 - 15.10 - Zahájení oslav starostou 
obce a SDH  
15.15 - 16.00 - KOPYTO - folková kapela 
16.05 - 16.25 - Vystoupení dětí SDH 
16.30 - 17.15 - AZYL - country kapela 
17.20 - 18.00 - Balónkový klaun pro děti 
18.10 - 18.25 - Ukázka SDH Pustá Polom 
18.30 - 19.30 - ACOUSTICA - koncert 
kapely 
19.40 - 20.00 - Ukázka SDH Hradec nad 

Moravicí 
20.10 - 20.40 - Zvuková zkouška No 
Name 
20.45 - 20.50 - Losování tomboly 
21.00 - 22.30 - NO NAME - megakoncert 
Slovenské poprockové kapely - slavíka 
bez hranic 
22.30 - 02.30 - discokarneval v podání 
Polomského disco teamu (Pavel + Kuba + 
Zdeněk) 
 Doprovodný program - dětský 
koutek, skákací hrad, malování na obličej, 
statické a technické ukázky hasičské tech-
niky a hasičů. Slovem po celé odpoledne 
prování Rozálka Pokorná z Rádia ČAS a 
DJ Pavel Šindlář. 
Pro letošní rok chystáme i dvě zásadní 
novinky, které budou mít v Pusté Polomi 
premiéru. První je ta, že se nám podařilo 
zajistit velkoplošnou LED obrazovku o 
rozměrech 4x3 metry, která bude umís-
těna vedle podia a celý program včetně 
večerního koncertu budou live snímat a 

přenášet 3 kamery! Tak že i ti, co se ne-
dostanou úplně k podiu, nebo budou chtít 
během programu sedět na lavičkách, uvidí 
vše jako na dlani. Během nutných přestá-
vek v programu se na obrazovce budou 
promítat reklamní spoty a loga našich 
sponzorů, kterým tímto srdečně děkuje-
me za přízeň. 
Druhá je o ceně vstupenek. Cena vstupen-
ky v předprodeji pro místní občany je od 
15. 5. - 20. 6. 2014 50 Kč, na místě v den 
konání Obecního dne od 15.00 do 18.00 
hodin - 80 Kč, po 18-té hodině - 100 Kč. 
Předprodejní místa - obec Pustá Polom a 
Cukrárna u Magdy Pustá Polom. Tudíž, 
kdo si pospíší, ušetří. 
Bohaté občerstvení jako každoročně zajis-
tí místní spolky a sdružení. 
 
Srdečně zvou pořadatelé - Obec Pustá 
Polom, SDH Pustá Polom a Livemusic 
Agency. 
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Základní škola a Mateřská škola Pustá Polom 
Jsou věci či události, 
které by neměly zů-
stat bez povšimnutí. .. 
 Především je 
třeba vyzdvihnout, když 
se něco mimořádně pove-
de a využít příležitosti za 
to poděkovat a aktéry 
pochválit. Jsem moc ráda, 
že důvody k pochvale 
mám hned dva! 
 Především si 
naši pochvalu ze školky 
zaslouží pracovní četa 
z OÚ, která s velkým 
nasazením a v co nejkratší 
době vybourala naše staré 
záchodky a umývárny, 
všechno po sobě vzorně 
uklidila a dočista pozame-
tala. Pokud chcete znát 
jména, děti věděly hned, 
že je tam „strejda Gapa“ 

– toho představovat nemusím, nechyběli pánové Václav Hrbáč, Mar-
tin Šrubař, Jiří Vavrečka a Jiří Walder. 
 Na rekonstrukci dále pracuje pan Jarek Jaskula, Miloš Kup-
ka a Karel Hanák, o bleskové vymalování se postaral během víkendu 
pan M. Knopp a novým nábytkem šatny vybaví pan Z. Vaněk. I když 
práce ještě nejsou u konce, všichni si zasluhují naše poděkování, jak 
rychle pracují a jsou ochotni přerušit „kravál“ s ohledem na provoz 
ve školce i přesto, že jim to zrovna moc „nepasuje“. 
  
 Další událost, kterou chci pochválit a moc za ni poděko-
vat, je koncert pěveckého sboru „Nota“ a „Notička“ s doprovodem 
orchestru, v němž hrají žáci ze ZUŠ. Vystoupení, které jsme s dětmi 
zhlédli, bylo prostě úžasné, vystupující děti skvělé a všichni si zaslou-
žili závěrečný bouřlivý potlesk. Všechny děti neznám, takže je nemo-
hu  vyjmenovat, ale znám paní učitelky, takže jmenuji a chválím paní 
učitelku  R. Havrlantovou ze ZŠ,  paní učitelku  V. Horákovou a 
M.Tvarůžkovou ze ZUŠ, které tento krásný, poučný a zároveň vtip-
ný program s dětmi nacvičily. 

Za všechny děti i zaměstnance školky  Kozelská Vlasta 

Sběr papíru …. 
 23. května proběhla ve škola soutěž 
ve sběru papíru. Letošní výsledek je sice trochu 
slabší, asi tak o polovinu, ale docela slušný. 
Kontejner jsme měnili pouze jednou (loni 2x) a 
celkový výsledek se nám ustálil na necelých 10 
tunách papíru. Heroické výkony loňského roku 
jsme sice nezopakovali, ale je přece potřeba se 
řádně nadechnout. Celkovým vítězem ve sběru 
se stala Anna Čerbáková z 2. třídy s 1370 kg. 
Na druhém místě se umístil Dominik Lindovský 
ze 6. třídy s 1303 kg a na třetím místě skončil 
Adam Haladej ze 4. třídy s 877 kg. Vítězství 
mezi třídami padlo na druháky, kteří si odměnu 
vyberou výletem do ostravské ZOO. Hlavní 
vítězové budou odměněni při slavnostním ukon-
čení školního roku.  V tabulce jsou uvedeny 
výsledky. 

Vlastimil Hrádek 
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